
رییس انجمن صنفی جایگاه داران سوخت خوزستان:

اعمال محدودیت در کارت های سوخت 
آزاد جایگاه ها مشکل ساز شده است

ایسنا/خوزســتان رییس انجمن صنفی جایگاه داران سوخت خوزستان گفت: اعمال محدودیت در 
کارت های ســوخت آزاد جایگاه ها مشــکلاتی را در بحث ترافیکی در جایگاه ها بــه وجود آورده و 
سوخت گیری را زمانبر کرده است.ابراهیم الباجی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: بخشنامه ای که 
برای اعمال محدودیت در کارت  سوخت آزاد جایگاه ها صادر شده، جایگاه های سوخت را با مشکلات 
جدی مواجه کرده اســت.وی افزود: براساس این بخشنامه برای هر دو سکوی جایگاه سوخت، فقط 
یک کارت آزاد سوخت در نظر گرفته شده که این موضوع به شدت مشکل ساز شده است و با توجه به 
اینکه بیشتر جایگاه های اهواز دارای دو سکو هستند می توان گفت که هر جایگاه یک کارت آزاد دارد.

رییس انجمن صنفی جایگاه داران سوخت خوزستان گفت: این مساله علاوه بر اینکه در جایگاه های 
سوخت ترافیک و صف های طولانی ایجاد کرده، باعث ایجاد درگیری فیزیکی و نارضایتی مردم شده 
اســت و باید در اجرای آن تجدیدنظر شــود.الباجی با انتقاد از این محدودیت اعمال شده در بحث 
کارت های آزاد ســوخت جایگاه ها، ادامه داد: براساس بخشنامه ای که قبل وجود داشت، هر سکوی 
ســوخت گیری یک کارت آزاد داشت اما اکنون گفته شــده که برای هر دو سکو یک کارت آزاد در 
نظر گرفته شود که این موضوع به ویژه در خوزستان که مصرف سوخت خودروها بالاتر است اصلا 
درست نیست.وی با اشاره به اینکه این تصمیم گیری انجام شده مدت زمان سوخت گیری را افزایش 
داده است، خاطرنشــان کرد: تصمیم اعمال محدودیت برای کارت های آزاد برای مردم و جایگاه ها 

مشکلاتی را ایجاد کرده است و باید در آن تجدیدنظر شود.

طلای جهانی بالای ۲۰۰۰ دلار جاخوش کرد!
قیمت طلا امروز) دوشــنبه( اندکی کاهش یافت، اما در ســطح کلیدی ۲۰۰۰ دلار ثابت ماند زیرا تقاضای 
پناهگاه امن ناشی از تشدید درگیری در خاورمیانه افزایش یافته است و سرمایه گذاران منتظر نتیجه نشست 
سیاست گذاری فدرال رزرو آمریکا در این هفته بودند.به گزارش ایسنا، بهای هر اونس طلا تا ساعت ۸ و ۳۹ 
دقیقه صبح به وقت شرقی با ۵.۳ درصد کاهش به ۲۰۰۰ دلار و ۳۰ سنت رسید و قیمت طلای آمریکا نیز با 
۰.۲۶ درصد کاهش به ۲۰۰۱ دلار و ۳۰ سنت رسید.قیمت طلا در روز جمعه به ۲۰۰۹ دلار و ۲۹ سنت در 
هر اونس رســید و برای اولین بار از اواسط ماه مه از سطح کلیدی ۲۰۰۰ دلار فراتر رفت زیرا سرمایه گذاران 
به دلیل ترس از تبعات اقتصادی جهانی ناشی از درگیری در خاورمیانه به شمش های امن پناه بردند.افزایش 
بیشــتر طلا تا حدودی با تقویت دلار متوقف شد زیرا بازارها برای نشســت هفته جاری فدرال رزرو تمرکز 
کردند.   فعالان بازار منتظر تصمیم بانک مرکزی ایالات متحده در روز چهارشــنبه هســتند. در حالی که به 
طور گســترده انتظار می رود که فدرال رزرو نرخ های بهره را بدون تغییر نگه دارد و تمرکز بر اظهارات جروم 
پاول خواهد بود.نتایج نشان داد که هزینه های مصرف کننده ایالات متحده افزایش یافت، در حالی که تورم 
ماهانه در ماه سپتامبر همچنان داغ بود. تورم بالا اقتصاد جهان را در سال آینده تحت تاثیر قرار خواهد داد، 
به طوری که ســه چهارم از بیش از ۲۰۰ اقتصاددانی که در نظرسنجی رویترز شرکت کردند، گفتند که 
بالاتر از آنچه پیش بینی  کردند را در نظر دارند که نشان می دهد نرخ های بهره برای مدت طولانی تری 

نیز بالاتر خواهند ماند.

ســازمان خصوصی ســازی اعلام کرد 
که از همه ابزارهــای قانونی در حوزه 
اختیــارات خود برای خــروج مدیران 
دولتی از خودروسازی و واگذاری اصولی 
و مطابق با منافع ملی، استفاده خواهد 
کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، سازمان 
خصوصی سازی پیرامون واگذاری سهام 
الباقی دولت در دو شرکت خودروسازی 

اعلام کرد: ســازمان خصوصی سازی خود را موظف به پیگیری اوامر مقام 
معظم رهبری مبنی بر خروج دولت از مدیریت شــرکت فهرست واگذاری 
و دســتور رئیس جمهور مبنی بر واگذاری مدیریت دولتی شــرکت های 
خودروسازی ایران خودرو و سایپا می داند و برای تحقق این دستور جلسات 
متعدد هماهنگی بین وزارت امور اقتصادی و دارایی و وزارت صنعت، معدن 
و تجارت برگزار و تاکنون ســه جلسه هم اندیشی با فعالان صنعت خودرو 

و صاحب نظران دانشگاهی در دانشگاه های 
علامه طباطبایی، صنعتی شریف و صنعتی 
امیرکبیر برگزار شــده است.محصول این 
جلسات صورتجلسه ای بین وزارتخانه های 
امور اقتصادی و دارایی و صمت برای تحقق 
الزامات واگذاری خودروسازها بود که لازم 
اســت با همکاری همــه متولیان و فعالان 
مؤثر بر صنعت خودرو هر چه ســریع تر به 
طور کامل اجرایی شــود.از جمله مقرر شد سهام تودلی و چرخه ای ایران 
خودرو و سایپا واگذار شــود.لازم به ذکر است سازمان خصوصی سازی از 
همه ابزارهای قانونی در حوزه اختیارات خود )که بخشــی از آن در همان 
صورتجلســه درج شده است( برای خروج مدیران دولتی از خودروسازی و 
واگذاری اصولی و مطابق با منافع ملی که مسیر توسعه پایدار صنعت بومی 

خودروسازی را فراهم کند، استفاده خواهد کرد.

شــاخص کل بورس امروز تا این لحظه توانسته رشد ۱۰۴۴۱ واحدی را 
تجربه کند.به گزارش خبرنگار مهر، شاخص کل در ابتدای معاملات امروز 
رشد خوب بیش از ۱۰ هزار واحدی را تجربه کرده است، در ۱ ساعت و 
۷ دقیقه ای که از بازار می گذرد ارزش معاملات خرد عدد ۱,۴۷۷ میلیارد 
تومان را به ثبت رســانده است.در یک هفته گذشته برآیند معاملات در 
بازار سهام، خروج نقدینگی حقیقی )فروش حقیقی به حقوقی( به ارزش 
۲,۶۵۷ میلیارد تومان را نشان می دهد. اما امروز ۷۲ میلیارد تومان ورود 
نقدینگی انجام شده است.برآیند معاملات صندوق های درآمد ثابت نیز 

در یک هفته گذشته حاکی از ۸۹۸ میلیارد تومان ورود نقدینگی حقیقی 
به این صندوق ها اســت. اما صندوق های درآمد ثابت امروز شاهد ۱۲۴ 
میلیارد تومان خروج نقدینگی بوده اند.ارزش صف های خرید ۲۱۲ میلیارد 
تومان اســت که نســبت به میانگین هفتگی ۸۸ میلیارد تومان افزایش 
داشته است. این در حالی است که ارزش صف های فروش هم با افزایش 
۱۵ میلیارد تومانی نسبت به میانگین هفتگی، در محدوده ۵۱۱ میلیارد 
تومان قــرار دارد.تا به این لحظه ۵۱۱ نماد مثبت، ۴۸ نماد صف خرید، 

۷۲ نماد منفی و ۵۱ نماد صف فروش بودند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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عضو هیات رئیســه کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با تاکید بر اینکه مجلس شورای اســلامی و دولت درباره افزایش حقوق 
بازنشســتگان در طول اجرای برنامه هفتم توســعه اتفاق نظر دارند، گفت: طبق گفته دولت احتمالا حقوق کارمندان دولت سال آینده ۲۰ 
درصد افزایش پیدا می کند که این افزایش حقوق برای کارمندان دولت با بازنشستگان متفاوت است.رمضانعلی سنگدوینی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافقات مجلس شورای اسلامی و دولت برای افزایش حقوق بازنشستگان در طول اجرای قانون برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: 
جلسه ای با دولت در بحث افزایش حقوق بازنشستگان تشکیل شد که هنوز جمع بندی صورت نگرفته است، رئیس مجلس شورای اسلامی 

هم جلسه ای با دولت داشت. 

www.sobh-eqtesad.ir

احتمال افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارمندان در سال آینده

info@sobh-eqtesad.ir

معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اعلام کرد؛

وام ۳۵۰ میلیونی روستایی طی 
۲ روز آینده ابلاغ می شود

معاون بنیاد مسکن گفت: در خصوص اعطای تسهیلات مسکن 
روستایی هیچ گونه موانعی وجود ندارد و وام ۳۵۰ میلیونی تومانی 
مسکن روستایی تا دو روز آینده ابلاغ می شود.به گزارش خبرنگار 
مهر، کلیات پیشنهاد افزایش سقف تسهیلات مسکن روستایی در 
سال ۱۴۰۲ به مبلغ ۳۵۰ میلیون تومان توسط دولت به تصویب 
رســیده و همان طور که از ســوی مقامات ارشــد بنیاد مسکن 
انقلاب اســلامی عنوان می شود این وام هنوز به مرحله موافقت 
بانک ها و بانک مرکزی و جزئیات آن نرســیده است. این بار نیز 
موضوع افزایش سقف تسهیلات مسکن روستایی با وزارت راه و 
شهرسازی و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی به هیأت دولت ارسال 
شد و به نظر می رسد بر خلاف سری قبل که تسهیلات مسکن 
از ۱۰۰ میلیون تومان بــه ۲۰۰ میلیون تومان افزایش یافت با 
دردســر کمتری کلیات آن به تصویب رســیده است.سقف وام 
ساخت مسکن روستایی به تعداد سالیانه ۲۰۰ هزار فقره در حال 
حاضر ۲۰۰ میلیون تومان است که از آبان سال ۱۴۰۱ به تصویب 
هیأت وزیران رســید. این مبلغ بخشــی از هزینه های ساخت 
مسکن در روســتاها و شهرهای کمتر از ۲۵ هزار نفر را پوشش 
می دهد و آنطور که رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اظهار کرد 
هزینه ساخت مسکن در روستا بالاتر از شهر است و در روزهای 
اخیر دولت با کلیات افزایش سقف این تسهیلات در سال ۱۴۰۲ 
به مبلغ ۳۵۰ میلیون تومان برای ۳۵۰ هزار فقره موافقت کرده 
است.اوایل شهریورماه مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی اعلام 
کرد که پیشــنهاد افزایش ۱۰۰ درصدی وام مسکن روستایی را 
به هیأت دولت ارائه شــده و ســخنگوی دولت نیز طی یک ماه 
اخیر از افزایش سقف تسهیلات ساخت مسکن روستایی تا ۳۵۰ 
میلیون تومان خبر داد؛ اما معمولاً پرداخت تســهیلات توسط 
بانک از زمان تصویب تا اجرا مقداری زمان بر خواهد بود و افزایش 
وام ســاخت مسکن روستایی از ۱۰۰ به ۲۰۰ میلیون تومان نیز 
طی ماه هــا طولانی زمان برد.دلیل عدم ابلاغ آئین نامه وام ۳۵۰ 
میلیونی وام مسکن روستایی چیست؟شهباز حسن پور بیگلری 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
خبرنگار مهر، درباره لزوم ابلاغ هر چه سریع تر آئین نامه اعطای 
وام ۳۵۰ میلیونی مسکن روســتایی گفت: یکی از کارهایی که 
در دو دهه گذشــته انجام شده بحث بهسازی، بازسازی و مقاوم 
سازی روستاها بوده است. سال گذشته میزان تسهیلات ساخت 
مسکن روستایی به ۲۰۰ میلیون تومان افزایش یافت اما به دلیل 
تأخیر دولت در ابلاغ آئین نامه آن و تعلل بانک ها در پرداخت این 
تسهیلات خیلی از روستاییان عملًا نتوانستند این وام را دریافت 
کنند.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس توضیح داد: خوشبختانه 
در دولت ســیزدهم اقدامات خوبی برای تخصیص وام ساخت و 
ساز مسکن روستایی انجام شده است. امیدواریم این اقدامات هر 
چه زودتر منتج به نتیجه نهایی شــود و مسائل و مشکلات هم 
حل شود.حسن پور بیگلری با بیان اینکه روستا مرکز ثقل تولید و 
شهرها مرکز ثقل مصرف در کشور هستند افزود: به همین دلیل 
است که برای اعطای وام مسکن روستایی فقط نباید به تخصیص 
وام به این شکل نگاه شود. وقتی وام مسکن روستایی اعطا شود 
عملًا و در واقع کمکی به حوزه تولید کشور است و اقدامی برای 
کاهش هزینه ها مردم است. از دولت می خواهیم که پیش از آغاز 
فصل ســرما آئین نامه اعطای وام ۳۵۰ میلیونی مسکن را ابلاغ 
کرده و به بانک ها دســتور پرداخت بدهند. بنیاد مسکن در این 
راستا اقداماتی خوب انجام داده است و آئین نامه ای منظم تدوین 
شده است.حسن پور بیگلری ادامه داد: در حال حاضر هم فصل 
ساخت و ســاز در روستاها به دلیل نزدیک شدن به فصل سرما 
به پایان رسیده است ولی هر چقدر آئین نامه اعطای تسهیلات 
۳۵۰ میلیونی مسکن به تعویق بیفتد، روستاییان دیگر نمی توانند 
اقدام به ســاخت و ساز کنند. اعطای وام مسکن روستایی از وام 
مسکن شهری هم مهم تر اســت زیرا ساخت و ساز در روستاها 
باعث ماندگاری مردم می شــود و باعث رونق اشــتغال و اقتصاد 
هم می شود و این مسائل می تواند جلوی مهاجرت را از روستاها 
بگیرد.خبر خوش وزیر راه و شهرســازی به روســتاییان مهرداد 
بذرپاش وزیر راه و شهرســازی روزهای اخیر در صفحه شخصی 
خود نوشت: امروز چهارشنبه سوم آبان ۱۴۰۲ در دولت افزایش 
وام نوسازی و ساخت مسکن روستایی از ۲۰۰ میلیون تومان به 
۳۵۰ میلیون تومان به تصویب رسید. این خبر خوبی برای رونق 

بیشتر ساخت مسکن در روستاهای کشور خواهد بود.

گزیده خبر

سازمان خصوصی سازی: مدیران دولتی باید از خودروسازی ها خارج شوند

رشد ۱۰۴۴۱ واحدی شاخص کل بورس

آمادگی وزارت اطلاعات جهت همکاری با اطلاعات قوه قضاییه

نوسازی نیروگاه ری تا دو 
سال آینده

سقف پرداخت وام مشاغل خانگی چقدر است؟

مدیرعامل نیروگاه ری با اشــاره به آغاز طرح توســعه نیروگاه ری گفت: طی دو سال آینده واحدهای 
جدید نصب می شــوند و دو واحد جدید نیز به زودی به ظرفیت ۱۰۰ مگاوات از شهر دیگری به اینجا 
منتقل خواهد شد.به گزارش ایسنا، حمید بادرستانی امروز در نشستی خبری در پاسخ به سوال ایسنا 
درباره وضعیت فعلی راندمان نیروگاه و آخرین وضعیت طرح توســعه و نوسازی نیروگاه ری گفت: در 
حال حاضر راندمان نیروگاه ۲۲ درصد اســت که با تدابیر در نظر گرفته شده و با اجرای طرح نوسازی 

این راندمان را افزایش خواهیم داد. .....

اینترنت پرسرعت حق مردم است
یهودا گرامی:

انزجار خود را از رژیم صهیونیستی اعلام می کنیم
۱۰ استان مصرف کننده اصلی منابع آب زیرزمینی
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گزیده خبر

سرلشکر باقری: رزمندگان 
فلسطینی خود سلاح می سازند 

و عملیات طراحی می کنند

رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح گفت: رزمندگان فلســطینی در همین 
تونل هایی که ســاخته اند آمادگی نظامی خود را نشــان می دهند، خودشان 
سلاح می سازند، خودشــان عملیات طراحی می کنند و خودشان به مبارزه 
می روند.به گزارش ایســنا، سرلشــکر محمد باقری در همایش ملی پدافند 
غیرعامل کشــور با بیان این که »فلســطین مهمترین موضوع جهان اسلام 
است«، اظهار کرد: هیچگاه نباید از اوج اهمیت این موضوع کاسته شود. ملت 
فلسطین پس از یک جنایت بزرگ سرزمین خود را ۷۵ سال پیش از دست 
داد. طوفان الأقصی نتیجه انباشــت ظلم و کشتار صهیونیست ها بود. نسبت 
دادن این عملیات به خارج از فلسطین صرفاً سرپوش گذاشتن بر این شکست 
بزرگ اســت که رزمندگان فلسطینی با عملیاتی کم نظیر، قاطع و با طراحی 
داخلی خودشــان و با سلاح های اکثرا داخلی آن را به دست آورند.وی افزود: 
این عملیات نشــان داد حکومت و کشوری پوشالی امکان سرپا نگه داشتن 
خود را هم ندارد چه برســد به اینکه نقطه اتکای دیگر کشورها باشد.رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح تاکید کرد: عملیات بمباران هوایی صهیونیست ها 
در برابر عملیات رزمندگان فلسطینی  که نشانگر عمق درک و دریافت آنان از 
استراتژی نظامی است، بدون ارزش نظامی محسوب می شود. صهیونیست ها 
اگر حتی یک ســال این بمباران را ادامه بدهد بازهم شکســت خورده این 
جنگ هستند. زدن بیمارســتان و آمبولانس و بمباران هوایی مردم بی پناه 
و زنان و کودکان نشــانه پیروزی نیســت.باقری ادامه داد: مردم فلسطین و 
رزمندگان فلسطینی کاملًا مهیای پاسخگویی زمینی به حمله نظامی زمینی 
صهیونیست ها هستند. شاهدیم به محض آنکه اینترنت در غزه وصل می شود 
چه تصاویری از سوختن تانک های صهیونیست ها منتشر می شود. حال آنچه 
صهیونیست ها در برابر تداوم این شکست نشان می دهند ادامه این نسل کشی 
جنایت بار است که متاسفانه با سکوت مجامع جهانی مواجه شده است.رئیس 
ســتاد کل نیروهای مسلح یادآور شد: البته در کشورهای جهان اسلام و نیز 
در اروپا و آمریکا شــاهد حجم عظیمی از مردمی هستیم که با وجدان های 
بیدار شــده به خیابان آمده اند و به جنایات صهیونیست ها اعتراض می کنند، 
اعتراضاتی که پیش از این هیچگاه در چنین ســطحی تجربه نشده بود.وی 
تاکید کرد: رزمندگان فلسطینی در همین تونل هایی که ساخته اند آمادگی 
نظامی خود را نشان می دهند. مگر راهی برای انتقال تسلیحات نظامی به نوار 
غزه وجود دارد؟ رزمندگان فلســطینی خود سلاح می سازند و خود عملیات 
طراحی می کننــد و خود به مبارزه با صهیونیســت ها می روند.باقری اظهار 
کرد: پیشنهاد جمهوری اســلامی یعنی برگزاری یک همه پرسی برای همه 
فلسطینیان که برای آینده خود تصمیم بگیرند تنها راه حل مسئله فلسطین 
اســت.رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: پیشنهاد جمهوری اسلامی 
تنها پیشنهاد عادلانه در جهان است و قطعا نتیجه ای که از این صندوق خارج 
شــود مورد قبول همه خواهد بود.وی تاکید کرد: از دلایل پایداری مقاومت 
رزمندگان فلسطینی توجه به پدافند غیرعامل است. در همین بخش شمالی 
غزه گزارش رزمندگان فلســطینی این است که بیش از ۴۰۰ کیلومتر تونل 
احداث کرده اند که بعضاً خودرو و موتورسیکلت از آن عبور می کند. یک سر 
تونل ها در پشــت حصارها و نیروهای صهیونیست است و یک سر آن در نوار 
غزه.باقری افزود: صهیونیســت ها هم میدان را از دســت داده اند و هم افکار 
عمومــی جهان را و اگر منطقی عمل کنند بایــد زودتر آتش بس را بپذیرند 
و با مذاکره، مدتی مهلت بگیرند.رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح ادامه داد:  
آن ارتش پولادین و آن امنیت بی نظیر و قدرت و شــوکت صهیونیست ها در 
۱۵ مهر فرو ریخت و نشــان داد ســرزمین غصب شده فلسطین جایی برای 
مهاجران و توســعه زیرساختش نیست. اسرائیل پشتوانه ای برای تکیه دادن 
حکومتهای غیرمردمی در منطقــه نخواهد بود.باقری تاکید کرد: از یکی دو 
روز بعد از عملیات ۱۵ مهرماه توان عمده زمینی صهیونیســت ها را دور نوار 
غزه جمع کردند و پنج لشــکر زرهی با ۱۵۰۰ تانک و نفربر را دور این زمین 
مســتقر کردند. مکرر می گویند حمله سراسری می کنیم اما چرا این کار را 
نمی کنند؟ چون همه آگاهان نظامی به آنان می گویند این عملیات شکست 
دیگری را برای شما رقم می زند.وی با بیان این که »رزمندگان فلسطین مبارزه 
خود را با سنگ و مشت آغاز کردند و امروز با موشک و سلاح ضدتانک ادامه 
می دهند«، اظهار کرد: آن چه در جنگ ها سرنوشت ساز است وجود انسان های 
بااراده و محکم است و صهیونیست ها چنین افرادی در دست ندارند. فلسطین 
تصمیــم گرفته بجای مرگ تدریجی قیام کنــد و حق خود را بگیرد.رئیس 
ســتاد کل نیروهای مسلح افزود: چنانچه تعامل، همگرایی و هم افزایی میان 
مجموعه پدافند غیرعامل و دســتگاه های اجرایی ضعیف باشد، قطعاً نتیجه 
لازم حاصل نخواهد شد. همفکری و مشورت باید توسعه و تعمیق پیدا کند. 
پدافند غیرعامل را باید به یک باور عمومی، مســئله بسیار حیاتی و اساسی 
تبدیل کرد. اگر چنین چیزی نباشــد ابــلاغ و تحمیل ابلاغیه ها کاری را به 
پیش نخواهد برد. وی  یادآور شــد: در مسئله امن سازی سایبری دستگاه ها 
و زیرساختارهای کشور کارهای بزرگ و موفقیت های قابل توجهی به دست 
آمد. ایجاد قطب های آموزشی، درمانی و پژوهشی در برابر حملات شیمیایی 

و مصدومان شیمیایی زیستی و هسته ای هم در کشور انجام شده است.

آمادگی وزارت اطلاعات جهت همکاری با حفاظت واطلاعات قوه قضاییه
وزیر اطلاعــات از آمادگــی وزارت اطلاعات جهــت همکاری با 
حفاظت واطلاعات قوه قضاییه خبر داد.به گزارش ایســنا به نقل 
از میزان حجت الاسلام والمســلمین خطیب، وزیــر اطلاعات در 
سی امین همایش روسای حفاظت واطلاعات قوه قضاییه با تسلیت 
وفات حضرت فاطمه معصومه )س( گفت: حضرت معصومه )س( 
بر اساس روایات، شفیعه ای است که امام صادق )ع( قبل از به دنیا 
آمدن ایشان فرموده اســت، همچون جده اش شفاعت می کند و 
بین امامزادگان از معدود امامزادگانی است که زیارت مأثوره دارد 
و بزرگترین ویژگی حضرت معصومه )س( در این است که محور و 
ملجأ علم، اجتهاد و مبانی فکری شیعه در جهان است.وی با اشاره 
به عملیات طوفان الاقصی گفت: این ایام با حوادثی روبه رو هستیم 
که به تعبیر آیه شریفه ۲۵ سوره مبارکه احزاب، خداوند می فرماید: 
به این ها بگویید غضب و غیظی که نسبت به مؤمنین دارند برای 
آن ها خیری نخواهد داشــت و نتیجه بخــش نخواهد بود، آنچه را 
که از عصبانیت و ســختگیری بر مؤمنین نــازل می کنند یا اجرا 
می کنند بدانید ثمره ای برای آن ها نخواهد داشــت، بلکه مؤمنین 
به قتال خدا کفایت شان می کند، جنگ مؤمنین، حمله مؤمنین، 
عملیات مؤمنین و جهاد مؤمنین اســت که خدای تبارک وتعالی 
آن ها را وعده پیروزی می دهد، خداوند متعال در این جهت آن را 
تضمین و برای مؤمنین قطعی دانسته است. خداوند هم قدرتمند 
و هم عزت بخش است. وی با تأکید بر شکست ترمیم ناپذیر رژیم 
صهیونیستی گفت: این حمله غافلگیرکننده و جبران ناپذیر، تمام 
نظام پوشــالی رژیم صهیونیستی را از هم پاشاند. رژیمی که یک 
قالب افسانه ای و یک تصویر هالیوودی برای خودساخته و سال ها 
بــر آن تأکید کرده بود. ســران آن می گفتند همه دولت ها ارتش 
دارند و رژیم صهیونیســتی ارتشــی دارد که دولت دارد و دولت 
پوشالی و اشغالی را در درون آن می دیدند، این رژیم قدرت نظامی 
و قدرت امنیتی خود را همیشــه به رخ می کشــید و بارها بر این 
تأکیــد می کرد که توانمندی عملیات در هــر جای دنیا را دارد و 
از خود به عنوان چهارمین ارتش دنیا یاد می کرد، بنابراین قدرتی 
درست کرده بودند که برخی از کشورهای منطقه علت عادی سازی 
روابط خود را در همین ادعای خیالی دانســته و امنیت منطقه را 
در ایجاد شــرایط جدید و عادی سازی می دیدند.وزیر اطلاعات با 

اشاره به عملیات رزمندگان فلسطینی علیه رژیم صهیونیستی بیان 
داشــت: این رژیم با یک عملیاتی کــه نه چارچوب تجهیزاتی، نه 
امکانات و نه اطلاعات و تشکیلات آن، قابل قیاس با ارتش سرتاپا 
مسلح و آموزش دیده و ارتشی که موردحمایت قدرتمندان دنیا و 
ابرقــدرتِ مدعی یعنی آمریکا، نبود با یک نیروی توانمند باایمان، 
باانگیزه و جهادی از هم پاشید. به اعتراف سران رژیم صهیونیستی 
و آمریکایی هــا، هیچ زمان اســرائیل به قبــل از طوفان الاقصی 
برنمی گردد و به تعبیر ما، بعد از طوفان الاقصی شــرایط اسرائیل 
تاریخی است و به تعبیر بنده، خود مبدأ تاریخ است. یعنی از این 
به بعد رژیم صهیونیســتی را باید تقسیم کنیم به قبل از طوفان و 
بعد از طوفان و این نشان دهنده زوال و نابودی برای این رژیم است. 
رژیمی که آماده می شد تبدیل به یک قدرت جهانی شود ناگهان 
با فروپاشی مواجه شد و این نکته مهمی است و این موضوع بیش 
از هــر موضوع دیگری آن ها را ناامید می کند و آن زحمات را هدر 
رفته می بینند.وی گفت: رژیم صهیونیســتی برای قدرت نمایی و 
تثبیت جایگاه قدرت خود با مدیریت و فرماندهی مستقیم آمریکا 

و حضور رســمی افســران آمریکا در رژیم صهیونیستی دست به 
مقابلــه ای زد که بتواند قدرت و اقتدار خود را تثبیت کند و آن را 
با جنایت، کشتن غیرنظامی ها و بمباران های مستمر همراه کرد، 
اما به لطف الهی امروز برخلاف گذشته ما شاهد هستیم که افکار 
عمومی اکثریت دنیا علیه این رژیم بســیج شده است و خیلی از 
افرادی که جزء طرفداران افراطی این رژیم غاصب هستند، تلاش 
می کنند به نحوی نسبت به این اقدامات موضع داشته باشند.وی 
با اشاره به حضور سران کشورهای غربی در سرزمین های اشغالی 
افزود: رژیم صهیونیستی تاکنون عملیات مختلفی را شاهد بوده، 
عملیات هــای ۲۲ روزه، ۳۳ روزه، عملیات احــرار، عملیات های 
سیف القدس و حتی جنگ با کشورهای عربی و همواره در برخورد 
با این موضوع ادعای پیروزی کرده و هیچ زمان شاهد این نبودیم 
که در حین عملیات، سران کشورهای دنیا در اسراییل حضور پیدا 
کنند. امروز هنوز نتیجه اقدامات روشن یا کامل نشده یعنی هیچ 
آتش بس، صلح و پایانی اعلام نشــده و سران کشورهای مختلف و 
در رأس آن ها آمریکا وارد منطقه شده و مستقیماً به سرزمین های 

اشغالی می روند، فرانسه، انگلیس و… هیچ رسانه و کشوری و حتی 
ســران خود این رژیم غاصــب، دم از پیروزی نمی زنند و این یکی 
از ویژگی های مهم این عملیات اســت.خطیب اظهار داشت: برای 
ثبات و اقتدار رژیم صهیونیســتی و تبدیل چهره امنیتی، نظامی 
این رژیم به یک چهره متمدن توســعه یافته، ســه حرکت بزرگ 
را شــروع کردند:گام اول، تبدیل کردن رژیم اشغالی به یک کشور 
توسعه یافته و فناوری بود. امروز در هند، چین، روسیه و آمریکا و 
خیلی از این غول های فناوری بزرگ دنیا، دارندگان تابعیت رژیم 
صهیونیستی هستند و حضور مدیریتی و فعال و فنی دارند. آن ها 
تلاششان این بود که تا سال ۲۰۲۵ این رژیم اشغالی را تبدیل به 
یــک مرکز بزرگ فناوری دنیا کنند و هزینه های گزافی را در این 
جهت خرج کردند. در گام دوم، تلاش کردند با عادی سازی روابط 
با کشــورها، این رژیم را در دنیا تثبیت کنند و عملًا روابطش را با 
همه دنیا اصلاح و آن را به یک کشــور توانمند ازنظر دیپلماسی 
فعــال و نقش آفرین در دنیا، تبدیل کنند.گام ســوم، تلاش برای 
ایجاد بازدارندگی بود. آن ها بســیار کوشیدند و نمونه ای از آن را 
که در سال گذشته در جنگ ترکیبی مشاهده کردیم که محوریت 
رژیم صهیونیســتی در اقدامات و عملیات هایی که نشــان دهنده 
قدرت و در جهــت ایجاد بازدارندگی اســت در آمریکای لاتین، 
در کشــورهای آفریقایی، ایران و در کشورهای منطقه، آذربایجان 
و خیلی از کشــورهای دیگر، نقش مؤثر عملیاتی داشته باشند و 
رژیم صهیونیســتی به شــکل های مختلف این نقش را ایفا کرد.

وزیر اطلاعات با تشریح سیاست های آمریکا در منطقه خاورمیانه 
بیان داشــت: آمریکایی ها به این جمع بندی رســیده بودند، هیچ 
کشوری نمی تواند جایگزین آمریکا بشود مگر رژیم صهیونیستی، 
این برنامه ای بود که در کوتاه مدت می خواســتند آن را اجرایی و 
عملیاتی کنند و جلساتی را در مورد داعش، کردها و در موضوعات 
مختلف در سرزمین های اشغالی برگزار کردند و سران آن ها را به 
شــکل علنی یا غیرعلنی به آنجا کشاندند، همانطور که در بحث 
جنگ ترکیبی نسبت به ضدانقلاب و معاندین انجام دادند، همین 
تلاش را در کشورهای دیگر صورت دادند و عملیات طوفان الاقصی 
یکی از راهبردی ترین و اساسی ترین برنامه های آمریکایی ها را در 

منطقه از بین برد.

رئیــس قوه قضاییــه گفــت: دادســتان ها و مقامات 
ذی صلاح قضایی مقوله ی اجرای قانون در بحث مقابله 
با ناهنجاری های اجتماعــی را از فراجا مطالبه کنند و 
فراجا و وزارت کشور نیز در این عرصه به میدان بیایند.

به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه قوه قضاییه، 
حجت الاسلام محســنی اژه ای، امروز دوشنبه )۸ آبان( 
طی ســخنانی در نشست شــورای عالی قوه قضاییه، 
ضمن اظهار تأســف و تأثر در قبال اســتمرار جنایات 
بی حد و حصر رژیم غاصب صهیونیســتی علیه مردم 
مظلوم فلسطین و کشــتار زنان و کودکان با بمب ها و 
حمایت های آمریکایی ها، اظهار کرد: جریان مقاومت با 
ایمان راسخ در مقابل صهیونیست ها و حامیان آمریکایی 
و غربی آن ها ایســتاده و مردم غزه نیز علی رغم انواع و 
اقسام فشارها و تضییقات، تن به کوچ اجباری نداده اند؛ 
در اینجا ضروری اســت که همه کشــورهای اسلامی 
و همــه آزادگان جهــان به وظیفه خود بــرای توقف 
جنایات صهیونیســت ها جامه عمل بپوشــانند.رئیس 
قوه قضاییــه در ادامه با تاکید مجدد بر مقوله مقابله با 
ناهنجاری های اجتماعی بویژه در بحث عفاف و حجاب 
گفت: دادستان ها و مقامات ذی صلاح قضایی مقوله ی 
اجرای قانون در بحث مقابله با ناهنجاری های اجتماعی 
را از فراجا مطالبه کنند و فراجا و وزارت کشــور نیز در 
این عرصه به میدان بیایند؛ نباید منتظر تصویب لایحه 
مرتبط با عفــاف و حجاب ماند بلکه همانطور که بارها 
تاکید کرده ایم باید در این زمینه از ظرفیت های قانونی 
موجود بهره گرفت؛ بویژه در قبال افرادی که در زمین 
دشمن بازی می کنند و ناهنجاری ها را ترویج می دهند؛ 
قطعاً باید مطابق قانون در مقابل این افراد ایســتاد و با 
آنان برخورد کرد.رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: در بحث 
مقابله با سرقت بویژه ســرقت های خُرد که در معابر و 
خیابان ها صورت می گیرد و ســبب بروز ناامنی و ایجاد 
اضطراب در شهروندان می شود نیز فراجا با سازوکارهای 
مناسب، اتخاذ تدبیر و عمل کند و دادستان ها و مقامات 
ذی صلاح قضایی هم در قبال این قبیل جرائم، مطابق 
قانون مبادرت به صدور احــکام و اعمال مجازات های 
بازدارنده کنند و به خســارت هایی که به مال باختگان 
تحمیل می شــود نیز عنایت داشــته باشند.رئیس قوه 
قضاییه با اشــاره به راهبرد دشمن برای اثرگذاری سوء 
بــر اذهان جوانان ایران اســلامی، گفت: اگرچه قاطبه 
جوانان ما دل بســته و مقیّد بــه آرمان ها و ارزش های 
اسلامی و ملی هستند، اما امروز دشمن امید زیادی به 

ترویج هنجارشکنی در میان جوانان ما بسته است؛ لذا 
وظیفه همه قوا و نهادها بویژه دستگاه های فرهنگی آن 
اســت که برای مقابله با ترفندها و شگردهای دشمنان 
در این عرصه، اتخاذ تدبیر و عمل کنند و خدای ناکرده 
چنانچه در این زمینه غفلت شود، ممکن است دشمن 
موفق به اثرگذاری ســوء بر اذهــان برخی از جوانان ما 
شــود.رئیس قوه قضاییه با تاکید مؤکد و مجدد بر عزم 
دســتگاه قضایی در امر مقابله با فساد و مفسد، گفت: 
امروز ممکن اســت بواســطه وجود برخی از مشکلات 
اقتصادی، عده ای بخواهند سوءاســتفاده هایی را داشته 
باشــند، لذا ما در دستگاه قضایی باید به طور جدی در 
امر مبارزه با فســاد اقتصادی بــه دولت کمک کنیم و 
یاری رسان دولت در مقوله ی تحقق اقتصاد مقاومتی و 
رشد تولید و مهار تورم باشیم؛ ضروری است با هم افزایی 
نیروهــا و ظرفیت ها از هرآنچه که موجــب ناآرامی و 
سوءاستفاده دشمن می شــود پرهیز کنیم و هر آنچه 
سبب امیدآفرینی به مردم می شود را تقویت گردانیم.

رئیس قوه قضاییه در ادامه نشست امروز خطاب به همه 
مقامات و بخش های قضایی تاکید کرد که اقدامات خود 
را با اســتعانت از خداوند و منطبق با موازین قانونی، با 
قدرت و تدبیر و اســتحکام انجــام دهید و پس از آن، 
نگران ســرزنش سرزنشــگران و خــوب گفتن ها و بد 
گفتن ها نباشــید.رئیس قوه قضاییه همچنین در این 

نشســت به برخی از مناســبت ها و رخدادها نیز اشاره 
داشت و مشخصاً کسب پیروزی های متعدد ورزشکاران 
جانباز و معلول کشــورمان در مســابقات پاراآسیایی 
هانگژو و کســب ۱۳۱ مــدال کاروان فرزندان ایران را 
تبریک گفت و امر مهم تر از کسب مدال های رنگارنگ 
را به نمایش گذاشتن ارزش های اسلامی و غیرت دینی 
توسط ورزشکاران جانباز و معلول ایران اسلامی دانست.

رئیس قــوه قضاییه همچنین هفته پدافند غیرعامل را 
گرامی داشت و گفت: در جنگ ترکیبی تحمیل شده از 
ناحیه دشمن، باید پدافند غیرعامل را در وهله نخست 
از خودمــان آغاز کنیم و با تهذیب نفس و گســترش 
روحیه همکاری و تعاون و همچنین اتخاذ رویکردهای 
مدبرانه، منسجم و وحدت آفرین، دشمن را در پیشبرد 
جنگ ترکیبی اش بیــش از پیش ناکام بگذاریم.رئیس 
قوه قضاییه هشــتم آبان سالروز شهادت محمدحسین 
فهمیده که روز نوجوان و بسیج دانش آموزی نامگذاری 
شده است و همچنین ســیزدهم آبان سالگرد کشتار 
دانش آموزان انقلابی توســط دژخیمــان رژیم طاغوت 
و همچنین تسخیر لانه جاسوســی را گرامی داشت و 
گفت: قاطبه نوجوانان و جوانان ما امروز انســان هایی با 
بصیرت و ولایتمدار هستند و علی رغم همه دسیسه های 
دشــمنان، در عرصه های مختلف مشغول مجاهدت و 

کمک به پیشرفت ایران اسلامی می باشند.

محسنی اژه ای:

فراجا و وزارت کشور در برخورد با ناهنجاری ها به میدان بیایند

بــه گزارش خبرنــگار مهر، »راب یهودا گرامی« نایب رییس دارالشــرع کلیمیان ایران در تجمــع کلیمیان تهران در 
محکومیت جنایات رژیم صهیونیســتی در غزه طی سخنانی گفت: ما امروز جمع شدیم از اتفاقاتی که توسط گروهی 
افراد که خود را یهودی می نامند، اعلام برائت کنیم و انزجار خود را از صهیونیسم اعلام می کنیم.وی با اشاره به تفاوت 
یهودیت با صهیونیسم افزود: این قضیه آنقدر ساده است که در بسیار مواقع تکرار مکررات است که یهودیت دینی است 
۳۳۰۰ سال سابقه تاریخی دارد ولی صهیونیسم یک حزب سیاسی است که سابقه آن بیشتر از ۱۰۰ سال نمی شود و 
تفاوتی که بین این دو وجود دارد واضح و روشن است، اما ما وظیفه خود دانستیم که اعلام کنیم با فجایعی که توسط 
صهیونیســت ها اتفاق می افتد موافق نیستیم و این موضع را به شدت محکوم می کنیم.نایب رییس دارالشرع کلیمیان 
ایران اذعان کرد: تفاوت اساسی بین دین یهود و ایده صهیونیسم وجود دارد که ۴۰ سال قبل امام خمینی این موضوع را 
تاکید فرمودند که این دو هیچ ارتباطی با هم نخواهند داشت.وی تاکید کرد: امیدواریم صلح در سراسر دنیا برقرار شود 

و مردم در کنار هم در آرامش زندگی کنند.

عضو هیات رئیســه کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه از شروع بررسی موارد ارجاعی لایحه برنامه هفتم در این کمیسیون 
خبر داد.محمدرضا دشتی اردکانی در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: از ابتدای صبح امروز جلسات کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
شــروع شــد؛ این جلسات تا پایان هفته و در سه نوبت صبح، ظهر و عصر تشکیل می شود.وی با بیان اینکه در جلسه امروز، قالیباف 
رییس مجلس برای بیان نظراتشان حضور داشت، افزود: ۱۷۰ حکم از لایحه برنامه هفتم به کمیسیون تلفیق ارجاع شده که کمیسیون 
در بررسی های خود ایرادات مطرح شده در صحن را برطرف می کند.نمایندگان مجلس شورای اسلامی از سوم مهرماه بررسی لایحه 
برنامه هفتم توسعه را در صحن مجلس آغاز کردند.تاکنون مجلس برای بررسی مواد لایحه برنامه هفتم، ۴۱ جلسه علنی را تشکیل 
شده است. در این مدت ۱۱۸ ماده لایحه برنامه مورد رسیدگی قرار گرفت و برخی از این مواد جهت رسیدگی بیشتر به کمیسیون 

تلفیق ارجاع شد؛ همچنین ۶ بند از ۲۳ بند الحاقی به کل لایحه نیز مورد بررسی قرار گرفت.

یهودا گرامی:

آغاز جلسات کمیسیون تلفیق برای بررسی موارد انزجار خود را از رژیم صهیونیستی اعلام می کنیم
ارجاعی لایحه برنامه هفتم

در سفر هیاتی از کمیسیون امنیت ملی به سوریه
نامه رئیس مجلس درباره غزه به رئیس 

پارلمان سوریه تحویل داده شد

هیاتی از کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
نامه رئیس مجلس شــورای اســلامی درباره تحولات غزه را 
به رئیس مجلس نمایندگان سوریه تحویل دادند.به گزارش 
ایسنا، هیات ســه نفره ای کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اسلامی متشکل از ابراهیم عزیزی، 
مرتضی محمودوند و احمد آوایی بعد از اتمام ســفر به عراق 
و لبنــان برای ارائه پیام مکتــوب محمدباقر قالیباف، رئیس 
مجلس شــورای اســلامی، در سفری به ســوریه با حموده 
صباغ، رئیس مجلس نمایندگان سوریه دیدار ارائه کردند.در 
جریان این دیدار، نامه رئیس مجلس شورای اسلامی درباره 
تحولات غزه به حموده صباغ رییس مجلس ســوریه تحویل 
داده شد؛ رئیس مجلس نمایندگان سوریه دریافت این پیام 
را افتخارآمیز خواند و گفت: ســفر هیــات پارلمانی ایران در 
این شرایط حساس بسیار اثرگذار و مهم است.وی ادامه داد: 
باید مقابل رژیم جنایتکار صهیونیســتی ایستادگی کنیم. تا 
امروز حملات رژیم صهیونیستی در غزه ۸ هزار کشته و ۲۰۰ 
هزار مجروح برجای گذاشته است.رئیس مجلس نمایندگان 
سوریه با اشــاره به استفاده رژیم صهیونیستی از سلاح هایی 
که در جامعه بین الملل ممنوع اســت، گفت: سوریه معتقد 
است هزینه تسلیم شدن بیشتر از مقاومت است و تا همیشه 
از مقاومت حمایت می کند.وی همچنین اقدامات جمهوری 
اسلامی ایران را همواره در حمایت از آرمان فلسطین دانست 
و گفت: امــام خمینــی )ره( ابتدای انقلاب ســفارت رژیم 
صهیونیســتی در تهران را بست و آن را در اختیار فلسطین 
قرار داد و این تصمیم هرگز فراموش نمی شود.عزیزی: ایران 
به دنبال وحدت جهان اسلام برای مقابله با رژیم صهیونیستی 
اســتابراهیم عزیزی، نایب رئیس کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شــورای اسلامی نیز ضمن عرض 
تسلیت به مناسبت حادثه تروریستی دانشکده افسری حمص 
بیان کرد: حملات محور مقاومت از غزه و کرانه باختری سبب 
شده تا رژیم صهیونیستی همچون گرگی زخمی جنون آمیز 
به مــردم بی دفاع به خصوص زنان و کــودکان حمله کند. 
این گرگ زخمی اکنون زمین گیر شده و با اتحاد کشورهای 
اسلامی می توان برای همیشه به این ظلم پایان داد.وی با بیان 
اینکه آثار فروپاشــی رژیم صهیونیستی مشخص شده است، 
افزود: طوفان الاقصی گنبد آهنین و دیوارهای میلیارد دلاری 
رژیم صهیونیستی را فرو ریخته و جبهه های دیگری هم علیه 
رژیم صهیونیستی باز شده است. در مجامع بین المللی نیز به 
جز آمریکا و اذناب آن، کشورهای فراوانی اقدامات جنایتکارانه 
رژیم صهیونیســتی در غزه را محکوم کردند و ســفر هیات 
پارلمانــی ایران به منطقه نیز به منظور تکمیل اســتفاده از 
ظرفیت دیپلماسی برای هماهنگی بیشتر محور مقاومت در 

مقابل رژیم صهیونیستی است.
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گزیده خبر

وام جدید مسکن را چند 
بخریم؟

در حال حاضر زوجین ســاکن شــهر تهران که دارای چهار فرزند زیر ۲۰ 
ســال هســتند برای دریافت وام جدید یک میلیارد و ۹۲۰ میلیون تومانی 
باید تعداد ۳۹۲۰ برگه تسه با قیمت ۹۷ تا ۹۹ هزار تومانی خریداری کنند 
که جمع مبلغ برای دریافت وام مذکور حدود ۳۸۰ میلیون تومان می شود.

به گزارش ایسنا، بانک مسکن روز ششم آبان ۱۴۰۲ اعلام کرد که سقف وام 
از محل خرید اوراق تســهیلات مسکن برای زوجین دارای فرزند تا دو برابر 
افزایش یافته اســت. به این ترتیب تسهیلات مذکور که تا پیش از این ۹۶۰ 
میلیون تومان بود تا یک میلیــارد و ۹۲۰ میلیون تومان افزایش پیدا کرد.

اما برای دریافت امتیاز هر ۵۰۰ هزار تومان از این تســهیلات باید یک برگ 
اوراق تســه خریداری کرد. قیمت ایــن اوراق در حال حاضر بین ۹۷ تا ۹۹ 
هزار تومان است.بدین ترتیب برای دریافت وام یک میلیارد و ۹۶۰ میلیون 
تومانــی باید ۳۹۲۰ برگه اوراق خریداری کرد که زوجین تهرانی باید حدود 
۳۸۰ میلیــون تومان هزینه کنند.با توجه به این که وام مذکور در راســتای 
جوانی جمعیت طراحی شده متاهل های ساکن تهران که فاقد فرزند هستند 
بایــد همانند قبل برای دریافت وام ۸۰۰ میلیون تومانی خرید تعداد ۱۶۰۰ 
برگه اوراق تسهیلات به اضافه ۱۶۰ میلیون تومان وام جعاله تعداد ۳۲۰ برگه 
جمعا ۱۹۲۰ برگــه اوراق خریداری کنند که با قیمت ۹۷ هزار تومانی باید 
۱۸۶ میلیون و ۲۴۰ هزار تومان هزینه کنند.مجردهای تهرانی نیز می توانند 
۴۰۰ میلیون تومان وام خرید به اضافه ۱۶۰ میلیون تومان تسهیلات جعاله 
دریافت کنند که با این حســاب باید ۸۰۰ برگه برای وام خرید و ۳۲۰ برگه 
بــرای جعاله جمعا به تعداد ۱۱۲۰ فقره خریداری کنند. بنابراین باید ۱۰۸ 
میلیون و ۶۴۰ هزار تومان پرداخت کنند.ســقف این تسهیلات برای مراکز 
استان و شهرهای با جمعیت بیش از ۲۰۰ هزار نفر برای مجردها به ۳۲۰ و 
برای زوجین به ۶۴۰  میلیون تومان رسیده است.با توجه به اینکه مجردها 
باید ۶۴۰ و متاهل های ســاکن این شهرها نیز باید ۱۲۸۰ برگه تسهیلات 
مسکن خریداری کنند، مجردها باید ۶۲ میلیون و ۸۰ هزار تومان و متاهل ها 
نیز ۱۲۴ میلیــون و ۱۶۰ هزار تومان پرداخت کنند.اما درخصوص وام یک 
میلیارد و۹۲۰ میلیون تومانی چنانچه خانواده ای دارای چهار فرزند زیر ۲۰ 
سال ســن بوده و پدر به همراه فرزندان متولد شهر تهران باشند؛ براساس 
قانــون »حمایت از خانواده و جوانی جمعیت« این خانواده درحالت انفرادی 
می تواند علاوه بر ۴۰۰ میلیون تومان تســهیلات خرید مسکن به ازای هر 
فرزنــد ۱۰۰ میلیون دیگر و درمجموع تا ســقف ۸۰۰ میلیون تومان برای 
خرید مسکن و همچنین برای تعمیر مسکن علاوه بر ۱۶۰ میلیون تومان، به 
ازای هر فرزند ۴۰ میلیون تومان و به عبارتی تا ۳۲۰ میلیون تومان درقالب 
تسهیلات جعاله از محل اوراق ممتاز بانک مسکن استفاده کند.به طور مثال 
اگر زوجین دارای یک فرزند کمتر از ۲۰ سال باشند به ازای هر ۸۰۰ میلیون 
تومان تسهیلات خرید مســکن زوجین می توانند ۲۰۰ میلیون تومان و به 
ازای ۱۶۰ میلیــون تومان جعاله می توانند ۴۰ میلیون تومان دریافت کنند. 
لــذا به این زوج علاوه ۹۶۰ میلیون تومــان قبلی ۲۴۰ میلیون تومان بابت 
فرزندشان تعلق می گیرد که مجموعا می توانند یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
تومــان دریافت کنند.زوجین دارای دو فرزند نیز به این ترتیب می توانند به 
ازای هــر فرزند ۲۰۰ میلیون تومان بابــت وام ۸۰۰ میلیون تومانی زوجین 
)مجموعــا ۴ فقره وام ۱۰۰ میلیون تومانی خرید( و ۴۰ میلیون تومان بابت 
جعالــه )مجموعا ۲ فقره وام ۴۰ میلیــون تومانی( بگیرند که ۴۸۰ میلیون 
تومان می شود. با این حســاب به خانواده های دارای دو فرزند یک میلیارد 
و ۴۴۰ میلیون تومان تعلق می گیرد.به خانواده های دارای ســه فرزند ۷۲۰ 
میلیون تومان افزوده می شود که مجموعا یک میلیارد و ۶۸۰ میلیون تومان 
است. خانواده های دارای چهار فرزند زیر ۲۰ سال نیز می توانند ۹۶۰ میلیون 
تومان بابت طرح جوانی جمعیت وام بگیرند که مجموعا یک میلیارد و ۹۲۰ 
میلیون تومان می شود.سقف تسهیلات قابل استفاده زوجین در شهر تهران 
از محل اوراق ممتاز برای خرید مسکن یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان و 
جعاله مسکن ۳۲۰ میلیون تومان است.البته طبیعتا متاهل های دارای فرزند 
در شهرستان ها نیز می توانند از طرح مذکور مبنی بر دو برابر شدن مبلغ وام 
استفاده کنند.دوره بازپرداخت تسهیلات موضوع این دستورالعمل در تقسیط 
به روش ســاده، به ازای هر فرزند زیر ۲۰ ســال سن، به میزان دو سال )در 
مجموع برای پنج فرزند و حداکثر تا سقف ۱۰ سال( قابل افزایش است. در 
حال حاضر زمان بازپرداخت وام اوراق ۱۲ ســال است که طبق طرح جوانی 
جمعیت می تواند تا ۲۲ سال افزایش پیدا کند.اعطای این تسهیلات مشروط 
به آن اســت که نرخ باروری شهرستان محل تولد پدر و فرزند بالاتر از ۲.۵ 
نباشــد.با توجه به مهلت زمان اجرای قانون، اعطای تسهیلات موضوع این 

دستورالعمل حداکثر تا آبان ماه ۱۴۰۷ امکان پذیر خواهد بود.

۱۰ استان مصرف کننده اصلی منابع آب زیرزمینی

نوسازی نیروگاه ری تا دو سال آینده

طبق بررسی ها سهم منابع زیرزمینی در تأمین آب مورد استفاده 
در برخی استان ها به شدت افزایش یافته به  طوری که در کرمان، 
یزد، خراسان جنوبی، هرمزگان، همدان، خراسان رضوی، فارس، 
مرکزی، قم و سمنان وابستگی به آب های زیرزمینی نسبت به 
دیگر استان ها به مراتب بیشــتر است و بیش از ۷۵ درصد آب 
مصرفی از آب های زیرزمینی تأمین می شــود.به گزارش ایسنا، 
براساس بررسی های انجام شده بیش از ۴۵ درصد آب مصرفی 
کشــور از طریق چاه ها و آب های زیرزمینی تأمین می شود که 
این موضوع در بلندمدت موجب کاهش کیفیت آب سفره های 
زیرزمینی شــده، از ســوی دیگر در ایران بین ۲.۵ تا ۳.۵ برابر 
متوسط جهانی، برای محصولات کشاورزی آب مصرف می شود،  
۸۰ درصد محصولات کشــاورزی کشــور از طریق کشت آبی 
برداشــت می شــود و تنها ۲۰ درصد محصولات کشت دیمی 
است.همچنین بارش سالانه بیش از ۴۰۰ میلیارد مترمکعب در 
کشــور اســت که  از این میزان حدود ۳۰۰ میلیارد مترمکعب 
به دلایل مختلف از جمله تبخیر قابل اســتفاده نیست و ۱۰۰ 
میلیارد مترمکعب در دســترس اســت کــه ۹۰ درصد آن در 
بخش کشاورزی مصرف می شود. اگر ۱۰ درصد بهره وری را در 
کشاورزی افزایش دهیم آب مورد نیاز بخش صنعت و آشامیدن 
تأمین می شود.میزان بارش ها در کشور یکسان نیست به طوریکه 
۴۵ درصد جمعیت کشــور در فلات مرکزی سکونت دارند که 
میانگین بارش آن به طور متوسط ۱۲۰ میلی متر است. بررسی ها 
نشان می دهد به ازای هر مترمکعب آب حدود چهار دلار ارزش 
افزوده ایجاد می شود و استان هایی که از آب بهتر استفاده کردند، 
موفق تر هستند.علاوه بر این بررسی آمار نشان می دهد در سال 
۱۳۷۰ شمسی میزان منابع آب تجدیدپذیر کشور، بالغ بر ۱۳۰ 
میلیارد مترمکعب بود که باعث شــده، سرانه آب کشور رقمی 
معادل ۳۶۰۰ متر مکعب باشــد، اما اکنون سرانه آب هر فرد از 
منابع آب تجدیدپذیر به ۱۲۰۰ متر مکعب رســیده که بیانگر 

کاهش سه برابری است. کاهش قابل توجه سرانه آب کشور در 
حالی رقم خورده است که میزان نیاز آبی کشور به واسطه توسعه 
افزایشی است، در ایران به صورت سالانه نزدیک به ۹۸ میلیارد 
مترمکعب آب مصرف می شود که از این بین ۵۵ درصد توسط 
منابع زیرزمینی و ۴۵ درصد دیگر توســط منابع آب ســطحی 
تأمین می شود.بررسی ها نشان می دهد در برخی استان ها سهم 
منابع زیرزمینی در تأمین آب مورد اســتفاده به شدت افزایش 
یافته است و در استان هایی مانند کرمان، یزد، خراسان جنوبی، 
هرمزگان، همدان، خراسان رضوی، فارس، مرکزی، قم و سمنان 
وابستگی به آب های زیرزمینی نسبت به دیگر استان های کشور 

به مراتب بدتر است و در این استان ها بیش از ۷۵ درصد از آب 
مصرفی از آب های زیرزمینی تأمین می شود.در استان هایی چون 
کرمان، یزد، خراسان جنوبی و هرمزگان شرایط بحرانی تر است 
به عنوان نمونه در استان کرمان حدود ۹۳ درصد از آب مصرفی 
از طریق چاه های زیرزمینی تأمین و در اســتان یزد نیز حدوداً 
۹۱ درصد از آب مصرفی از آب های زیرزمینی برداشت می شود.

وضعیتی که در آن قرار داریم و طی یک روند صعودی ســبب 
شــده اســت تا اکنون با رقمی معادل ۱۴۳ میلیارد مترمکعب 
کسری تجمعی آب زیرزمینی رو به رو باشیم و این روند موجب 
پایین رفتن ســطح آب در آبخوان ها و در نتیجه برداشــت آب 

از قســمت های عمیق تر شده است. همچنین  از آنجایی که به 
صورت عمومی کیفیت آب در قســمت های بالایی و نزدیک به 
سطح ایســتابی بالاتر از قسمت های پایینی و نزدیک به سنگ 
کف است، امروزه اغلب بهره برداران در کشور با افت کیفیت آب 
مواجه هســتند.علی اکبر محرابیان - وزیر نیرو به تازگی در این 
رابطه اعلام کرد: یکی از نقاط ضعف در دهه های گذشــته عدم 
توجــه کافی به اجرای عدالت در حوزه توزیع منابع آب اســت، 
اکنون در کشــور چاه های آبی وجود دارد که بیش از ۱۱ برابر 
سقف مجاز و پروانه بهره برداری اقدام به استخراج آب می کنند 
که مصداق بارز بی عدالتی در حوزه توزیع منابع آب اســت.وی 
ضمن تأکید بر ضرورت صیانت از منابع آب زیرزمینی با اجرای 
طرح و برنامه های هوشمندانه گفت: با نصب کنتورهای هوشمند 
برق بر روی چاه های کشاورزی و پایش دقیق اطلاعات مربوط به 
میزان برداشت آب چاه های کشاورزی می توانیم از برداشت های 
بی رویه جلوگیری کنیــم و گام موثری در حوزه اجرای عدالت 
و نیز صیانت از منابع آبی کشــور برداریم.وزیر نیرو با اشــاره به 
اینکه در فرایند نصب کنتورهای هوشــمند برق روی چاه های 
کشاورزی باید هماهنگی و تعامل کامل با وزارت جهاد کشاورزی 
مد نظر قرار گیرد، اظهار کرد: با نصب کنتورهای هوشمند روی 
چاه های کشــاورزی می توانیم ضمن شناسایی دقیق چاه هایی 
که میزان برداشت بی رویه  و چند برابر پروانه بهره برداری دارند، 
نســبت به جلوگیری از برداشت آن ها از طریق مدیریت میزان 
مصرف انرژی برق اقدام کنیم.از جمله دلایل بروز این شــرایط 
باید به مواردی، چون پدیده تغییر اقلیم، تغییر الگوی کشــت 
و توســعه اراضی، رشد جمعیت و عدم اجرای کامل برنامه های 
مدیریتی اشاره کرد که در این بین اتخاذ سیاست های کنترلی و 
حفاظتی در رابطه با میزان برداشت آب از منابع زیر زمینی مورد 
توجه است چراکه در صورت استمرار وضع موجود و عدم کنترل 
برداشت های بی رویه شاهد تاثیرات جبران ناپذیری خواهیم بود.

مدیرعامل نیروگاه ری با اشــاره به آغاز طرح توسعه 
نیروگاه ری گفت: طی دو سال آینده واحدهای جدید 
نصــب می شــوند و دو واحد جدید نیز بــه زودی به 
ظرفیت ۱۰۰ مگاوات از شهر دیگری به اینجا منتقل 
خواهد شــد.به گزارش ایسنا، حمید بادرستانی امروز 
در نشســتی خبری در پاسخ به ســوال ایسنا درباره 
وضعیت فعلی راندمان نیروگاه و آخرین وضعیت طرح 
توسعه و نوســازی نیروگاه ری گفت: در حال حاضر 
راندمان نیروگاه ۲۲ درصد اســت که با تدابیر در نظر 
گرفته شــده و با اجرای طرح نوسازی این راندمان را 
افزایش خواهیم داد. البته باید توجه کرد که میانگین 
راندمان نیروگاه های کشــور حدود یک تا دو درصد 
از میانگین راندمان نیروگاه های برخی از کشــورهای 
اروپایی بالاتر اســت. وی با اشاره به سیاست تبدیل 
نیروگاه های گازی به سیکل ترکیبی به منظور افزایش 
راندمان تصریح کرد: بی شک این اقدام موجب افزایش 
راندمان نیروگاه های کشور می شود اما در حال حاضر 
نیز وضعیت راندمان نیروگاه های ایران مطلوب است.

مدیرعامل نیروگاه ری با بیان این که در ســال ۱۳۵۶ 

نیروگاه  ری ۲۰ درصد کل برق کشور را تولید می کرد، 
اظهار کرد: ســهم تولید این نیروگاه  به نســبت کل 
ظرفیت کشور اکنون کاهش یافته اما علی رغم قدیمی 
بودن نیــروگاه  با اقداماتی که در حــوزه تعمیرات و 
نگهداشت انجام داده ایم توانسته ایم تولید خوبی از این 
نیروگاه  داشته باشیم.بادرستانی با بیان این که نیروگاه  
ری متنوع ترین نیروگاه گازی دنیا است، اظهار کرد: 
در ایــن نیروگاه از پنج فناوری از کشــورهای ایتالیا، 
بلژیک، ژاپن و کشــورهای دیگر استفاده می شود که 
بعد از ۴۷ ســال هنوز در مدار بهره برداری قرار دارند 
که علت آن نیز تعمیرات و نگهداری خوبی اســت که 
در این نیروگاه انجام شــده است.وی اضافه کرد: عمر 
استاندارد یک نیروگاه  ۳۰ سال است اما در این نیروگاه 
علی رغم گذر زمان توانسته ایم از ۲۱ واحد با ظرفیت 
نصب شــده ۸۰۰ مگاوات بهره برداری کنیم تا جایی 
که در تابستان حدود دو ساعت برق شبانه روز تهران 
به تنهایی توسط این نیروگاه تامین می شود.مدیرعامل 
نیروگاه ری با اشاره به مصرف سوخت و مسائل محیط 
زیســتی نیروگاه ری تصریح کرد: در نیروگاه ری به 

هیچ عنوان از مازوت استفاده نمی شود و به طور کلی 
از نظر فنی نیز امکان اســتفاده از سوخت مازوت در 
این نیروگاه وجود ندارد.بادرستانی با بیان این که بیش 
از ۴۵ هزار قطعه و ۱۲۵ تجهیز را با استفاده از دانش 
متخصصان داخلــی تولید کرده ایم، گفت: در گزارش 
شش ماهه ۱.۵ میلیارد کیلووات ساعت انرژی در این 
نیروگاه تولید شده که این به معنای این است که ۷۵ 
درصد تعهد سالانه را ظرف شش ماه محقق کرده ایم.

به گفته وی ســوخت دوم نیروگاه ری گازوئیل است 
که اکنون به صورت حداکثری ذخیره ســازی صورت 
گرفته و تنها در صورت اضطرار از این سوخت استفاده 
خواهیم کرد اما تاکید ما روی اســتفاده از گاز است.

مدیرعامــل نیروگاه ری با بیان این که میزان خروجی 
اضطراری نیروگاه ری در شــش ماهه ســال ۱۴۰۲ 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۴۰ درصد کاهش 
داشته اســت، ادامه داد: براساس ارزیابی های صورت 
گرفتــه ارتقاء نیروگاه ری از رتبه ۱۶ به رتبه ششــم 

رسیده است.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با نگاه راهبردی و تجاری سازی به نسل پنجم ارتباطی گفت: تمام فناوری هایی 
که مطرح  شــده نیازمند اینترنت پرسرعت است و مردم ما نیز شایسته بهترین ها و سرعت های بالا هستند.به 
گزارش ایسنا، عیسی زارع پور  - وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات - در همایش ملی نسل پنجم ارتباطات در 
ایران اظهار کرد: امروز این همایش که درباره نسل پنجم ارتباطات در حال برگزاری است و تمام فناوری هایی 
که مطرح  شــده نیازمند اینترنت پرســرعت برای مردم اســت و دنیا هم به این سمت پیش می رود و یکی از 
تکالیفی که به وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات هم محول شده همین موضوع است.وی افزود: رویکرد وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات سرعت های بالا است و در شهرهایی که فیبر نوری اجرا شده سرعت های خوبی به 

مردم ارایه می شود و مردم ما شایسته بهترین ها و سرعت های بالا هستند.

ایسنا/مرکزی دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور بر ضرورت حذف قیمت گذاری دستوری در حوزه صنایع غذایی 
استان مرکزی تاکید کرد.محمدباقر آقاعلیخانی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: براساس ارزیابی های صورت گرفته افزون 
بر ۵۰ درصد مشکلاتی که واحدهای صنعتی و تولیدی در سراسر کشور با آن مواجه هستند مربوط به حوزه مالی و بانکی 
است و موضوعاتی نظیر تامین اجتماعی، مالیاتی، زیرساختی نظیر تامین آب برق و ... در رده های بعدی مشکلات پیش 
روی صنایع و تولید کشور است.وی با بیان اینکه بیشترین مراجعات صنعتگران در حوزه موانع تولید، مربوط به سیستم 
بانکی است، اظهار کرد: با توجه به اینکه در حال حاضر تزریق نقدینگی در کشور وجود ندارد و به همین دلیل ناگزیر به 

حفظ نقدینگی های موجود در بین صاحبان صنایع و تولیدکنندگان هســتیم، در این خصوص از روش هایی نظیر اســتمهال تسهیلات اعطا شده، تقسیط مجدد و ... 
استفاده می شود تا ضمن حفظ نقدینگی در واحدهای تولیدی از ریزش سرمایه در گردش جلوگیری بعمل آید.آقاعلیخانی گفت: براساس سیاست کنترل تورم، فشار 
بانک مرکزی بر این اســت که نقدینگی از حوزه تولید جدا شــود و به بهانه مهار تورم، نقدینگی حوزه مولد جمع آوری شود.وی افزود: حوزه غیرمولد مثل بازار برای 
سیستم بانکی جذابیت دارد و بانکها حاضر به جدایی از این حوزه نیستند، بنابراین برای مهار تورم به دنبال جدا کردن نقدینگی از سیستم تولید هستند، ولی ستاد 

تسهیل و رفع موانع تولید بدنبال آن است که نقدینگی از حوزه مولد خارج نشود.

وزیر ارتباطات:

اینترنت پرسرعت حق مردم است
دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور:

حذف قیمت گذاری دستوری در حوزه صنایع غذایی استان مرکزی 
پیگیری می شود

سقف پرداخت وام مشاغل خانگی 
چقدر است؟

رئیس دبیرخانه ســتاد ســاماندهی و حمایت از مشــاغل خانگی سقف 
پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی را برای مشاغل مستقل تا ۱۵۰ میلیون 
تومان و مشاغل پشتیبان به ازای به  کارگیری تا ۴۰ نفر، ۴ میلیارد تومان 
اعلام کرد.آزیتا همتیان در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به جزئیات برگزاری 
چهل و هشــتمین جلسه ستاد ســاماندهی و حمایت از مشاغل خانگی 
گفت: در این جلسه پیشنهاداتی مطرح شد که در حضور اعضای ستاد به 
تصویب رسید و در چهار محور توسعه مخاطبان، توسعه فرهنگ، توسعه 
آموزش و توســعه بازار مصوبات را تنظیم کردیم که بیشــترین مصوبات 
ما به بحث بازار مربوط می شــد.وی ادامــه داد: یکی از برنامه های جامع 
ما برای ســال ۱۴۰۲ موضوع بازار مشــاغل خانگی  اســت زیرا از بحث 
مجوزها عبور کردیم و مشــکل امضاهای طلایی حل شــد و مانع زدایی 
و تســهیل گری ها نیز انجام گرفت، از این رو امسال بازار مشاغل خانگی 
برای ما مهم اســت و جزو برنامه های اصلی و هدفگذاری دبیرخانه ستاد 
ساماندهی مشاغل خانگی است.همتیان افزود: در جلسه قبل دو تفاهم نامه 
با بانک رفاه کارگران و بانک قرض الحســنه مهر ایران منعقد کردیم که 
در راســتای تامین مالی بــرای تولیدکنندگان و خریــداران محصولات 
مشــاغل خانگی و استفاده از سکوهای مجازی فروشــی بود که این دو 
بانک برای ما طراحی کردند.به گفته رئیس دبیرخانه ســتاد ساماندهی 
و حمایت از مشــاغل خانگی، حمایت مالی می تواند در قالب خریدهای 
تضمینی محصولات، خرید اقساطی یا تامین مالی برای خریداران خرد و 
کلان یا تولیدکنندگانی باشد که از وزارت کار مجوز گرفته و وارد مشاغل 
خانگی شده اند تا در مواقعی که دغدغه فروش داشتند بتوانند با استفاده 
از ابزارهــای بانکی که این دو بانک طراحی کردند از ســکوهای فروش 
آنها استفاده و محصولاتشان را عرضه کنند.وی درعین حال درباره سقف 
پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی توضیح داد: سال قبل با مصوبه شورای 
پول و اعتبار سقف تسهیلات بیشتر شد که بر این اساس تسهیلات فردی 
تا ۱۵۰ میلیون تومان و تسهیلات مشاغل پشتیبان به ازای به کارگیری تا 
۴۰ نفر چهار میلیارد تومان پیش بینی شده که توسط هشت بانک عامل 

توزیع می شود و نرخ سود آن ۴ درصد است.
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نویســنده ای که با او به واسطه داستان »قصه  عینکم« در کتاب درسی آشنا 
هستیم، می گفت: »من اصلًا نویسنده نیستم. گاهی از سر تفنن قلمی می زنم!« 
به گزارش ایسنا، کتاب های درســی گاه برای مان داستانی هایی داشت که با 
خواندن شان روده بر می شدیم؛ داســتانی هایی مانند »کباب غاز« محمدعلی 
جمالزاده و »قصه عینکم« رســول پرویزی. پسری که با آب و تاب تمام قصه 
عینکی شدنش را می خواندیم و عینکی ها هم شاید با آن خیلی همذات پنداری 
کرده و توصیف زمانی که بار اول با عینک به دنیا نگاه می انداخت برایشان بسیار 
قابل درک بود. این قصه را رسول پرویزی در سال ۱۳۳۶، حدود ۶۶ سال پیش 
در مجموعه »شلوارهای وصله دار« منتشر کرده بود.امروز )هشتم آبان (، چهل و 
ششمین سالروز درگذشت رسول پرویزی  است؛ او  در سال ۱۲۹۸ خورشیدی 
در تنگستان استان بوشهر به دنیا آمد و  در آبان ۱۳۵۶ در ۵۸ سالگی در شیراز 
درگذشــت و در حافظیه به خاک سپرده شــد. تحصیلات ابتدایی خود را در 
شیراز به پایان رساند و تا سال سوم متوسطه در شیراز به تحصیل مشغول بود. 
در این اوقات با مشکلات زیادی روبه رو بود و از ادامه تحصیلات منصرف شد. 
پس از آن در مدرسه سعادت بوشهر به کتابداری و آموزگاری مشغول شد. در 
سال ۱۳۱۵ موفق به دریافت دیپلم ادبی شد و مجددا در بوشهر به کار دبیری 
پرداخت. پس از چندی به تهران رفت و تا سال ۱۳۴۱ در شرکت های مختلف 
مشغول به کار بود. رسول پرویزی سیاســتمدار و داستان نویس در دهه های 
۱۳۲۰ و ۱۳۳۰ بود او نمایندگی حوزه انتخابیه دشتستان در مجلس شورای 
ملی و نمایندگی دوره هفتم مجلس سنا را در کارنامه خود دارد.رسول پرویزی 
سال ها در مجلات قلم زده و در سال ۱۳۳۶ نخستین مجموعه داستان خود، 
»شلوارهای وصله دار« را منتشر کرد؛  این مجموعه معروف ترین و موفق ترین 
اثر اوســت. این کتاب شامل ۲۰ داســتان کوتاه یا خاطره است که در قالب 
طنز، به زبان ادبی ـ محاوره ای و با ســبکی ساده و شیوا به نگارش درآمده و 
عنوان کتاب هم از داستانی به همین نام انتخاب شده است. دومین کتاب او، 
»لولی سرمست«، در سال ۱۳۴۶ منتشر شد که با استقبال زیادی نیز روبه رو 
شــد. بعدها به علت تصدی مناصب حکومتی نوشتن را ادامه نداد.پرویزی در 
سال های پایانی عمر خود، بینایی یکی از چشم هایش را از دست داد و از همان 
روزگار بود که نویسندگی را رها کرد.من اصلا نویسنده نیستم منوچهر آتشی، 
شاعر و منتقد ادبی در شــماره چهارم مجله بایا درباره همشهری اش، رسول 
پرویزی، می نویســد: »رسول پرویزی وقتی »شــلوارهای وصله دار« را درآورد 
اوایل دهه  ۲۰ بود و عرصه قصه نویســی تقریباً خالــی. البته نیمای بزرگ و 
هدایت کارهای بزرگ شــان را به بازار می دادند و جمال زاده پیشــتاز - فقط 
پیشــتاز - بود و داستان هایی مثل »فارسی شــکر است« نقل مجالس بود و 
مثلًا می شــد گفت که امثال پرویزی بیش تر نظر به جمالزاده داشتند. چون 
ســاده و کم ژرفا می نوشت و پی گیری و گرته برداری از او آسان بود... به خاطر 
دارم که روزی در تهران در منزل پرویزی )که حالا دولتی شده بود و نماینده 
مجلس بود( با چوبک نشســته بودیم. آن روزها نظر خود من هم این بود که 
نثر پرویزی برای تنگسیر مناسب تر بوده و به علاوه بسیاری حواشی و ملحقات 
و پهلوان بازی های اضافی را هم ندارد. پرویزی در کمال فروتنی گفت که: این 
حرف ها را نزن جوان! من اصلًا نویسنده نیستم. گاهی از سر تفنن قلمی می زنم 
ولی چوبک نویســنده حرفه ای و کاملی است. تو باید قصه های دیگر چوبک 
را بخوانی تا معنای قصه نویســی جدید را بدانی.«نویســنده ای که روز به روز 
خلاقیتش را از دست داد  حسن میرعابدینی، پژوهشگر در کتاب »صد سال 
داستان نویسی ایران« درباره رسول پرویزی گفته است: »داستان های پرویزی 
به صورت مجموعه »شــلوارهای وصله دار« )۱۳۳۶( منتشر شد؛ داستان هایی 
خاطره ای از نویسنده ای که می خواســت »از قلم تیشه ای بسازد و اجتماعی 
را که در آن کودکان هم تأمین ندارند، بکوبد«. اما چون هدف های سیاســی 
پوچ از کار درآمدند، برای گریز از ریا و یأسِ چیره بر زمانه، به جســت وجوی 
صفای از دست رفته دوران کودکی برآمد؛ و به شیوه جمالزاده، ماجراهای ایام 
کودکی، فقر خانواده و تندخویی و زنبارگی پدر، و حقارت و ظلمت جاری در 
محیط مدرسه را با نثری ساده و شیرین و ذوقی سرگرم کننده بازگفت. قصه ها 
را پســرکی روایت می کند که از توصیف طنزآمیز وحشت روزهای مدرسه و 
چوب معلم و ناظم، به شرح تبعیض ها و ناامنی های اجتماعی می رسد.  بهترین 
آن ها شرح ماجراهایی اســت که برای خودش اتفاق افتاده است، مثل »قصه 
عینکم« که به کتاب های درســی هم راه یافت، یا »شلوارهای وصله دار« که 
هجوی گزنده از مدرن کردن اجباری جامعه ای فقیر و گرفتار است: با اجرای 
قانون اتحاد شــکل لباس مردان و کوتاه شدن سرداری ها به شکل کت، وصله 
شلوارها آشکار می شود و ماجراهایی شاد – غمگین پدید می آورد. یا »سه یار 
دبســتانی« که وصفی از نخستین عشق سال های نوجوانی و روحیات جوانان 
رمانتیک و هجران طلبِ ســال های قبل از شهریور ۱۳۲۰ است. نویسنده در 
این داســتان ها موفق می شــود حال و هوای یــک دوره را به خواننده انتقال 
دهد. برخی از داســتان های کتاب نیز شرح دیده ها و شنیده های راوی است، 
مثل »زارصفر« و »شیرمحمد« که هرکدام حکایت مردانگی و خشونت مردم 
تنگستان اند. پرویزی در آخرین داستان هایش به موعظه های اخلاقی می گرود 
و ذوق ســرگرم کنندگی اش را از دست می دهد، مثل »درویش باباکوهی آرام 

مُرد« که جوانان سرگشته را به عرفان می خواند.

مردی که با قصه عینکش 
معروف شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بدون شرح!

فراری KC23 معرفی شد؛ ابر خودروی پیست محور با پانل های متحرک بدنه
فراری از ابر خودروی جدید و تک ساخت KC۲۳ مجهز به پانل های متحرک بدنه رونمایی کرد. همین چند هفته پیش بود که 
ایتالیایی ها خودروی جذاب XX SF۹۰ را معرفی کرده بودند و حالا نوبت به محصول خاص دیگری رسیده است. KC۲۳ خاص تر 
خواهد بود زیرا فقط به تعداد یک دستگاه تولید شده و مجوز حضور در خیابان ها را ندارد و به این ترتیب تنها در پیست حضور 
خواهد یافت. این خودرو بر اساس فراری GT۳ ۴۸۸ شکل گرفته و از درب های پروانه ای و عناصر طراحی ویژن گرن توریسمو و 
هایپرکار استقامتی ۴۹۹P سود می برد. خودروی Evo GT۳ ۴۸۸ برای تبدیل شدن به KC۲۳ تغییرات زیادی را متحمل شده که 
از جمله آن ها می توان به آیرودینامیک فعال اشاره داشت. پانل های جانبی بدنه فراری KC۲۳ متحرک هستند تا باعث باز شدن 
ورودی های هوا شوند. همچنین خبری از پوشش مسابقه ای بدنه نیست و جای آن را رنگی به نام مرکوری گلد گرفته است. این 
رنگ که ظاهری آلومینیومی مانند دارد حاصل اســتفاده از فلز مایع روی چهار لایه رنگ بدنه است. فراری می گوید این خودرو 
توســط یکی از مشــتریان بسیار آینده نگر و وفادار خود سفارش داده شــده و بال عقب پشتی آن را می توان حذف کرد تا ظاهر 

خودرو نرم تر باشد.

پیروزی سخت و بحث برانگیز تایسون فیوری

تایسون فیوری، در یکی از بزرگ ترین مبارزات بوکس حرفه ای، با رای بحث برانگیز داوران پیروز شد. به گزارش ایسنا، شب گذشته 
عربستان سعودی میزبان یکی از بزرگ ترین مسابقات ورزشی جهان در رشته بوکس حرفه ای بود؛ جایی که تایسون فیوری موفق 
شد در یک مبارزه بسیار سخت و بحث برانگیز که ملقب به »مبارزه بدترین ها« بود، با رای شائبه برانگیز داوران حریف تازه وارد 
خود به این رشــته را شکست دهد. »انگانو« که عنوان قهرمانی ســنگین وزن UFC را در کارنامه دارد، نخستین مبارزه خود در 
بوکس حرفه ای را تجربه می کرد و نشان داد در این رشته نیز حرف های زیادی برای گفتن خواهد داشت. تایسون لوک فیوری، 
بوکسور سنگین وزن بریتانیایی که تا دیروز در هیچ یک از ۳۴ مبارزه حرفه ای خود شکست نخورده بود، پیش بینی می کرد که در 

یک مبارزه بسیار راحت، »فرانسیس انگانو« کامرونی را از پیش رو بردارد اما این اتفاق رخ نداد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب »معنای هستی انسان«
کتاب »معنای هستی انسان« نوشته ادوارد ویلسون 
به تازگی با ترجمه سمانه آسمانی و سامان مرادخانی 

توسط نشر لگا منتشر و راهی بازار نشر شده است.
چگونه بشــریت پدید آمد و چــرا گونه ای مانند ما 
در این ســیاره وجود دارد؟ آیا مــا جایگاه یا حتی 
سرنوشت خاصی در جهانِ هستی داریم؟ مقصدمان 
چیســت و چرا؟ که خود ای بسا دشوارترین پرسشِ 
پرسش ها باشد.ادوارد ویلسون، زیست شناس برنده 
جایزه پولیتزر، در فلســفی ترین اثــر کارنامه خود 
]یعنی معنای هســتی انسان[، با این قبیل سوالات 
وجودی و چندی دیگر دســت وپنجه نرم می کند و 
آنچه که وجه تســمیه والای انســان ها از همه گونه های دیگر است، بررسی می کند. ویلسون 
خوانندگانش را با خود به سفری می کشاند که در درازای آن علم و فلسفه را برای ابداع رساله ای 
قرن بیســت ویکمی در مورد وجود انســان به هم پیوند می زند؛ از پیدایش نخستینِ ما گرفته 
تا نگاهی تحریک آمیز به آنچه آینده بشــر آبستنِ آن است.نویســنده در کتاب حاضر بررسیِ 
پیشگامانه خود را درباره عصر انسان شناسیِ ما، که با کتاب تسخیر اجتماعی زمین آن را آغازید 
و اثرش از ســوی نیویورک تایمز »گزارشــی درازدامن و گسترده از عروج انسان تا حکمرانی بر 
زیست کره« تعریف شد، پی می گیرد و چنین مدعی می شود که ما انسان ها در مقام یک گونه، 
اکنون به آن اندازه درباره جهان و خودمان می دانیم که بتوانیم به پرسش هایی در مورد جایگاه 

خود در کیهان و معنای زندگیِ هوشمند به روشی نظام مند و، البته، آزمون پذیر بپردازیم.

اورسن ولز
جرج اورســن ولِـْـز )انگلیســی: Orson Welles؛   ۶ مه 
۱۹۱۵ – ۱۰ اکتبر ۱۹۸۵( کارگردان، فیلم نامه نویس، 
هنرپیشــه و تهیه کنندهٔ فیلم، تئاتر، رادیو و تلویزیون 
آمریکایی بود. او نخستین بار با اجرای رادیویی جنگ 
دنیاهــا اثر هربرت جرج ولــز در ۳۰ اکتبر ۱۹۳۸ بود 
که به شهرت رسید. آن هم به این دلیل که عده ای از 
شنوندگان به تصور اینکه با یک خبر واقعی )از حملهٔ 
بیگانگان فضایی از مریخ( مواجه شده اند، وحشت کرده 
بودند.در اواســط دههٔ ۱۹۳۰ دو اقتباس تئاتری او به 
نام هــای وودو مکبث و روایــت نمادگرایانهٔ جولیوس 
ســزار در نیویورک شهرت یافتند. وی در سال ۱۹۴۱ 
کارگردانی، تهیه کنندگی و بازیگری در فیلم همشهری 
کین را به عهده گرفت و ضمناً به عنوان نویسنده نیز 
در آن همکاری داشت. همشهری کین در بیشتر لیست های سایت های نقد فیلم، جزو ۱۰۰ فیلم 
برتر تاریخ ســینما محسوب می شود.بقیهٔ دوران کاری او به دلایل گوناگونی مانند کمبود بودجه، 
دخالت بی جای استودیوها، چه در اروپا و چه در بازگشت کوتاه مدت او به هالیوود زیاد با موفقیت 
روبرو نبود. با همهٔ این مشــکلات اتلو برندهٔ نخل طلایی جشــنوارهٔ کن ۱۹۵۷ گردید و نشانی از 
شــر نیز به جایزهٔ برتر جشــنوارهٔ جهانی بروکســل نائل آمد. از دید خود ولز دو فیلم محاکمه و 
ناقوس های نیمه شــب بهترین فیلم هایش بودند. اگرچه ولز توسط استودیوهای بزرگ به حاشیه 
رانده می شد، اما او در واقع یک بازیگر پول ساز بود.در سال های واپسین زندگی، ولز در حالی که فقط 
به وسیلهٔ بازیگری، تبلیغات و صداگذاری امرار معاش می کرد، با یک استودیوی هالیوودی به علت 
سرمایه گذاری نکردن بر روی پروژه های فیلم مستقلش وارد منازعه شد. در سال ۱۹۷۵ او سومین 
نفری بود که پس از جان فورد و جیمز کاگنی، جایزهٔ یک عمر فعالیت را از بنیاد فیلم آمریکا )ایِ 
افِ آی( دریافت می کرد. بیشتر منتقدان پس از مرگ وی به طور عمومی از او تمجید کرده اند. او 
هم اکنون به عنوان یکی از مهم ترین هنرمندان هنرهای دراماتیک قرن بیســتم شناخته می شود. 
او در سال ۲۰۰۲ در نظرسنجی مؤسسه فیلم بریتانیا )بی اف آی( که در مورد ده کارگردان برتر 

سینما انجام شده بود عنوان بهترین کارگردان تمام تاریخ را کسب کرد

فرهنگ

به گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از فیگارو، جایزه 
رمان آکادمی فرانسه به دومینیک باربریس برای رمان 
»راهی از دوســت داشتن« که در پایان ماه اوت توسط 
گالیمار منتشــر شــد، تعلق گرفت. او بــا ۱۴ رای در 
مقابل ۶ رای آنتوان سنانک برای »صلیب خاکستر« از 
انتشارات گراسه و ۴ رای سارا چیچه برای »کیمیاها« از 
انتشارات سویی برنده میدان رقابت شد. این رمان نویس 
با همراهی تیمش و آنتوان گالیمار گفت: خدا می داند 
که این پاداش نشان دهنده چیست. این رمان که در آغاز 
سپتامبر جایزه کتابفروشان نانسی لو پوینت را دریافت 
کرده بود، یازدهمین رمان این رمان نویس ۶۵ ســاله 
است. وی در کامرون متولد شده و در بروکسل و سپس 
در نانت زندگی کرده است. این رمان درباره کشف یک 
عکس قدیمی اســت که به راوی اجــازه می دهد تا به 
زندگی مادلین، عمه اش بپردازد و بار دیگر آن را کشف کند. داستان این رمان در دهه ۱۹۵۰ می گذرد 
که مادلین به دنبال شــوهرش به کامرون می رود و دنیایی بســیار متفاوت با دنیای خودش را کشف 
می کند. اولیویه مونی منتقد درباره این اثر نوشــت: رمان جدید دومینیک باربریس بیش از هر زمان 
دیگری با بهترین ظرافت و شکنندگی خلق شده است. در بخشی از کتاب آمده است: امروز آیا دیگر 
اثری از این دنیا باقی مانده که خاطره غمی رازگونه را به من بباوراند؟ برخی طوری زندگی می کنند 
که انگار در گمنامی محو شده اند. آنها دیگر به کسی علاقه ای نداشتند. وقتی کوچک بودند، فقط در 
کریسمس پرتقال داشتند. شاید هیچ کلمه ای برای توضیح وجود نداشته باشد. نمی دانم چرا امروز این 
همه غم و اندوه برای من به بار آورده است. وقتی غروب می شود از همه اینها چه می ماند؟ سه برابر 

هیچ، یک توپ گمشده، چند آهنگ، شعری از آندره هاردلت. زنی از آنجا گذشت. به آرامی.

دومینیک باربریس برنده جایزه رمان آکادمی فرانسه 
۲۰۲۳ شد
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